
Geachte leden van de gemeenteraad, 
 
Bedankt voor de uitnodiging alsook voor het feit dat u ons als belanghebbenden 
middels deze inspraakbijeenkomst de gelegenheid biedt om onze mening te laten 
horen over de recent door u opgestelde nota “Kaders Arbeidsmigrantenbeleid” . 
 
Ik ben Cor van Nispen, en spreek namens werkgroep Stationsbuurt. 
  
Het feit dat dit initiatiefvoorstel nu voor ons ligt is positief, maar voor ons nog niet 
bevredigend, laat staan geruststellend. Terugblikkend in de tijd, hadden deze 
kaders er - mede gezien de aanwijzingen van zowel Rijk als Provincie - eigenlijk al 
lang moeten zijn. Zoals wellicht bekend, is de afgelopen jaren het aantal 
arbeidsmigranten, de daarmee samenhangende problematiek en de roep om 
herziening van het huisvestings- en arbeidsmigrantenbeleid alleen maar verder 
toegenomen. 
 
Ten eerste zijn we verheugd dat de gemeente Roosendaal de ernstige problemen, 
die ontstaan zijn bij de opvang van arbeidsmigranten in haar gemeente, serieus 
neemt door met deze nota te komen. Daarbij denken we aan de maatschappelijk 
onverantwoorde vormen van huisvesting van arbeidsmigranten die we in de 
Stationsbuurt dag in dag uit waarnemen. De term onverantwoord slaat op slechte 
huisvesting , de vele verloederde, door eigenaren slecht onderhouden panden en  
de gespannen situatie voor zowel de arbeidsmigranten als de buurtbewoners. We 
vinden het van groot belang dat de nota tot stand gekomen is door de inspanning 
van vertegenwoordigers van meerdere politieke partijen, en daarmede dus brede 
politieke steun ondervindt. In dit kader, willen wij dan ook onze dank hiervoor 
uitspreken aan alle betrokken raadsleden en ondersteunende ambtenaren. 
 
Ten tweede hopen we dat de gemeente verhuurders van kamers en/of woningen 
aan arbeidsmigranten meer en strikter gaat aanspreken op het nakomen van hun 
onderhoudsplicht en verantwoordelijkheden en dat het proces, dat nu met deze 
nota in gang is gezet, geen vertraging oploopt bij het vertalen van de kaders naar 
concreet beleid. Dat wil zeggen beleid waarin ook een activiteiten- en tijdplanning 
is opgenomen. We gaan er vanuit dat in het vervolgtraject het beleid zodanig 
wordt geformuleerd dat het handvatten biedt om onacceptabele vormen van 
huisvesting tegen te gaan middels de gemeentelijke handhavingsinstrumenten. 
Stop met opsplitsen panden en stel een maximum aan het aantal short stay 
arbeidsmigranten in een woonhuis.  Voorts pleiten we voor een afstandscriterium 
voor locaties en grootschalige huisvesting. Met name op het gebied van het 
huisvestingsbeleid voor arbeidsmigranten zien we graag een gemeente die meer 
regie oppakt en naast haar ondersteunende taak vooral ook een controlerende en 
handhavende rol voor haar rekening neemt. Volgens ons zou het belangrijkste 
criterium voor het formuleren van concrete beleidsregels ten aanzien van 
huisvesting moeten zijn dat bestaande en toekomstige huisvestingsvormen van 
arbeidsmigranten moeten passen binnen en bij de omgeving. Om hier op juiste 
wijze invulling aan te geven, is het essentieel dat ook het bestemmingsplan van het 
Stationsplein, de Brugstraat, en wellicht ook de Stationsbuurt als geheel worden 
aangepast. 
 
Voorts blijven we, ondanks de positieve ontwikkeling die nu in gang is gezet met 
de nota kaders arbeidsmigrantenbeleid, onverminderd bezorgd over de huidige 
situatie van de huisvesting van arbeidsmigranten in onze buurt.  We verwijzen 



naar de petitie over de problematiek van de te grote concentratie van 
arbeidsmigranten in de Stationsbuurt die de toenmalige werkgroep Stationsbuurt 
meer dan 3 jaar geleden bij het college van B&W heeft ingediend met afschriften 
naar alle politieke partijen. Een scala aan problemen werd daarin geschetst. 
Problemen die tot ons groot ongenoegen nog steeds actueel zijn. We noemen de 
voornaamste: geluidsoverlast, verkeersoverlast, afvalproblemen en samenscholing 
op straat. Overkoepelende factor hierbij is dat nog steeds een (veel) te groot aantal 
short stay arbeidsmigranten in de Stationsbuurt aanwezig was en is. 
 
In de afgelopen jaren heeft de werkgroep in nauw overleg met de gemeente ook 
zelf initiatieven genomen om de problematiek enigszins beheersbaar te houden. Zo 
is er met behulp van de buurtopbouwwerkers stelselmatig overleg geweest tussen 
vertegenwoordigers van de werkgroep Stationsbuurt en de huiseigenaren van 
arbeidsmigranten. Dat heeft deels zijn vruchten afgeworpen, in de zin dat klachten 
bespreekbaar zijn gemaakt en dat er mede met behulp van de afdeling handhaving 
van de gemeente concrete maatregelen in gang zijn gezet. Maar dit zijn slechts 
minimale stappen en bij lange na niet voldoende. Het liefst zouden we met de 
arbeidsmigranten zelf in contact willen komen om een betere verstandhouding te 
realiseren. Dat is tot nu toe helaas nog niet gelukt. De voornaamste reden hiervoor 
is dat het merendeel van de arbeidsmigranten, zoals - bijvoorbeeld - gehuisvest in 
het voormalige hotel Merks, maar heel kort in Nederland verblijven waardoor de 
behoefte aan binding met de buurt zeer gering is. Mede om die reden vinden wij 
dat een grootschalige opvang van short stay arbeidsmigranten van enige omvang , 
zoals ruim 50 arbeidsmigranten in hotel Merks, niet thuishoort in een woonwijk, 
dus ook niet in de Stationsbuurt. Hierbij komt nog dat in de naaste omgeving van 
hotel Merks, te weten in de panden aan Brugstraat 65, 67, 69, 71 en 78 enzovoorts 
ook  arbeidsmigranten zijn gehuisvest. De kwaliteit van huisvesting van 
arbeidsmigranten in welhaast al deze panden laat zeer te wensen over. Ook 
ontbreekt het doorgaans aan recreatie- en buitenruimte, zodat deze 
arbeidsmigranten geen andere keuze rest dan tot grote ergernis van de 
buurtbewoners vanuit het raam, de voordeur of op de stoep voor het huis 
lawaaierig rond te hangen/samen te scholen, veelal onder het genot van alcohol 
en/ of drugs.   
 
Tot slot betwijfelen we of het toekomstige gemeentelijke beleid ten aanzien van de 
opvang van arbeidsmigranten, ook de bestaande onwenselijke situaties ten goede 
kan keren. Zo dient voorkomen te worden dat steeds meer arbeidsmigranten zich 
op kamers en in grote panden vestigen. Voortdurend houden we ons hart vast als 
er panden in de Brugstaat, Stationsstraat en Spoorstraat vrijkomen. Wie worden 
de nieuwe eigenaren, wat zijn zij van plan met de panden, en welke bestemming 
krijgen ze? Het is van belang dat de gemeenteraad/het college van B&W ook daar 
een oplossing voor vindt, zodat de bewoners van de Stationsbuurt zich niet telkens 
opnieuw grote zorgen hoeven te maken wanneer er panden van eigenaar wisselen. 
 
Mede namens de werkgroep Stationsbuurt, dank ik u graag voor uw aandacht en 
inzet in deze. 
 
Cor van Nispen 
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Emailadres:c.j.van.nispen@hetnet.nl 
 


